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Abstract (en)
A process is disclosed for extruding a profiled section (40) made at least partially of a metallic material. A preform (36) is extruded in a partially solid
or partially liquid state into a section (40) and the extruded section in the partially solid or partially liquid state is guided through a chilling mould
(16) in which it solidifies. The corresponding device has an optionally heatable preform chamber (12) for receiving the preforms (36), an optionally
heatable moulding chamber (14) which follows the preform chamber and in which the preform (36) is extruded into a profiled section (40), and a
chilling mould (16) that follows the moulding chamber (14) and in which the profiled section solidifies. A matrix (18) can be arranged directly after the
mould (16) for giving its final shape to the cross section of the profiled section. This process and device enable profiled sections to be produced with
areas made of different materials across their cross sections.

Abstract (de)
Bei einem Verfahren zur Herstellung eines Profilstranges (40) aus einem zumindest teilweise metallischen Werkstoff wird eine Vorform (36) in
teilfestem/teilflüssigem Zustand zum Profilstrang (40) verformt und der Profilstrang im teilfesten/teilflüssigen Zustand zur Erstarrung durch eine
gekühlte Kokille (16) geführt. Die zugehörige Vorrichtung umfasst eine gegebenenfalls beheizbare Vorformkammer (12) zur Aufnahme der Vorform
(36), eine an die Vorformkammer anschliessende, gegebenenfalls beheizbare Formkammer (14) zur Umformung der Vorform (36) zum Profilstrang
(40), sowie eine an die Formkammer (14) anschliessende, gekühlte Kokille (16) zur Erstarrung des Profilstranges, wobei optional zur Endformung
des Profilstrangquerschnittes unmittelbar nach der Kokille (16) eine Matrize (18) angeordnet sein kann. Mit dem Verfahren bzw. der Vorrichtung
lassen sich Profile mit querschnittlich unterschiedlichen Werkstoffbereichen herstellen. <IMAGE>
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